

## CZECH REPUBLIC

### Nejvyšší soud České republiky

**Date of establishment:** 01.01.1993

Address and e-mail of the court:

Nejvyšší soud České republiky

Burešova 20

657 37 Brno

Czech Republic/ République tchèque

[podatelna@nsoud.cz](mailto:podatelna@nsoud.cz) [1]

### Website:

[http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS\\_new/ns\\_web.nsf?openDatabase&lng=EN](http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS_new/ns_web.nsf?openDatabase&lng=EN) [2]

Link to the national database of their case law

[http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS\\_new/ns\\_web.nsf/WebSpreadSearch](http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS_new/ns_web.nsf/WebSpreadSearch) [3]

**The Supreme Court of the Czech Republic seated in Brno is the highest judicial authority both in civil and criminal matters except for issues dealt with by the Constitutional Court of the Czech Republic and the Supreme Administrative Court.**

What does the court decide about

La Cour suprême de la République tchèque est la plus haute juridiction pour les affaires qui relèvent des tribunaux en matière civile et pénale, à l'exception des affaires dont décident la Cour constitutionnelle et la Cour suprême administrative.

The Supreme Court decides on extraordinary appeals both in civil and criminal matters, in criminal cases also on complaints for the violation of law and on the recognition and enforcement of decisions issued by foreign courts on the territory of the Czech Republic, where this is required by a special legal regulation or an international agreement. The Supreme Court also decides other cases that are within its jurisdiction under the Rules of Civil Procedure or other legislation. Such cases concern in particular: jurisdiction disputes; motions for removal and referral of a case; disqualification of judges from the hearing and deciding of a case; motions for determination of the court to hear and decide a case; proceedings on a motion to determine the period within which a procedural act is to be made.

La Cour suprême statue sur les pourvois en cassation en matière civile et pénale, les requêtes contre la violation de la loi en affaires pénales, les reconnaissances et l'exécution sur le territoire de la République tchèque des décisions émanant des tribunaux étrangers, si ceci est stipulé par la loi ou une convention internationale. La Cour suprême

statue également sur les autres affaires qui relèvent de sa compétence en vertu de Code de procédure civile ou d'autres lois. Ce sont surtout: les conflits de compétences; le dessaisissement et réattribution des affaires; la récusation de juge; demande de déterminer un tribunal compétent; procédure de demande de fixer le délai pour un acte procédural.

### **The principals of procedure:**

Detailed guide on proceedings can be found at:

[http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS\\_new/ns\\_web.nsf/Edit/DecisionMaking~GuideonProceedings?Open&area=Decision%](http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS_new/ns_web.nsf/Edit/DecisionMaking~GuideonProceedings?Open&area=Decision%20)

[4]

Guide de procédure est accessible au lien suivant:

[http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS\\_new/ns\\_web.nsf/Edit/DecisionMaking~GuideonProceedings?Open&area=Decision%](http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS_new/ns_web.nsf/Edit/DecisionMaking~GuideonProceedings?Open&area=Decision%20)

[4]

### **The number of justices and panels:**

66 justices and 23 panels

66 juges et 23 chambres

### **How are the justices appointed**

The President and the Vice President of the Supreme Court together with the Judicial Council of the Supreme Court consider candidates for judgeship at the Supreme Court from among the judges of the lower courts and offer them to pass the internship at the Supreme Court. If the candidate fulfils the expectations during the internship, the President of the Supreme Court having consulted respective suggestion with the Judicial Council of the Supreme Court makes a proposal to the Minister of Justice, who allocates the candidate to exercise the judgeship at the Supreme Court.

Le Président et le Vice-Président de la Cour suprême ainsi que le Conseil de la magistrature de la Cour suprême choisissent les candidats à la magistrature à la Cour suprême parmi les juges des tribunaux inférieurs et leur offrent d'effectuer un stage à la Cour suprême. Si le candidat répond aux attentes de la Cour au cours du stage, le candidat est affecté à la Cour suprême par le Ministre de la Justice à la recommandation du Président de la Cour.

[Sportswear free shipping](#)[5] | [Air Jordan 1 Retro High OG 'University Blue' ? Ietp](#) [6]

*Horizon 2020 © Network of the Supreme Courts of the European Union This project is funded by the European Union*

---

**Source URL:** <https://reseau-presidents.eu/page/czech-republic>

### **Links:**

[1] <mailto:podatelna@nsoud.cz>

[2] [http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS\\_new/ns\\_web.nsf?openDatabase&lng=EN](http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS_new/ns_web.nsf?openDatabase&lng=EN)

[3] [http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS\\_new/ns\\_web.nsf/WebSpreadSearch](http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS_new/ns_web.nsf/WebSpreadSearch)

[4]

[http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS\\_new/ns\\_web.nsf/Edit/DecisionMaking~GuideonProceedings?Open&area=Decision%](http://www.nsoud.cz/JudikaturaNS_new/ns_web.nsf/Edit/DecisionMaking~GuideonProceedings?Open&area=Decision%20)

[5] <https://www.jmksport.com/>

[6] <https://www.ietp.com/fr/dfecfyshop/products/air-jordan-1-retro-high-og-university-blue-555088-134>